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1 Úvod 
 

Architektonický ateliér KZK Group spol. s.r.o. byl založen v roce 1992 Ing. arch. Petrem 

Křížem. Od roku 1999 ateliér spolupracuje se společností AK99, kterou Ing. arch. Kříž znovu 

založil. Společnost AK99 založil otec pana architekta. 

Ateliér se zabývá zpracováním projektů rodinných domů, návrhem interiérů, nábytku, 

obchodních center, urbanistických studií a architekturou zahrad. Na projektu pracuje od úplného 

počátku až po realizaci.  
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2 Náplň a průběh praxe 
V architektonickém ateliéru jsem od roku 2018 pracovala jako kreslič v programu autocad, kdy 

jsem překreslovala návrhy hlavních projektantů. Postupem času jsem se vypracovala do pozice 

projektant junior. Od roku 2022 pracuji na hlavní pracovní poměr. 

Při práci v ateliéru jsem u projektu od samého začátku, kdy investor přednese svůj nápad a zadá 

pozemek. Začínáme tím, že si zjistíme kompletní informace o daném pozemku (pozemcích) na 

katastru nemovitostí. Následně si zjistíme informace z územního plánu, kde najdeme, zda je 

pozemek vhodný ke stavbě, kterou investor požaduje. Zjistíme všechna omezení a provedeme 

prvotní návrh ve formě architektonické studie, kterou předložíme investorovi. Následně se 

rozhodne, zda bude v projektu dále pokračovat. Pokud se investor rozhodne, že se v projektu 

pokračuje, dá nám podrobnější informace. Většinou pracujeme na projektech retail parků, takže 

dostaneme seznam nájemníků a požadovaných ploch a zpracováváme návrhy architektonický 

situací. Když se ustálí architektonická situace, začneme pracovat na architektonicko-stavebním 

návrhu budovy a zpracováváme půdorysy, řezy, základy a pohledy. Následně zadáme práci 

příslušným profiantům, se kterými spolupracujeme a dopracujeme celkový projekt pro stavební 

povolení. Součástí naší práce je i zařídit souhlasy dotčených orgánů a zapracovat možné 

požadavky. Během celého procesu navrhování probíhají schůzky s investorem, na kterých se 

také účastním. 

Při práci v ateliéru jsem spolupracovala jak na projektech retail parků, tak i rodinných domů, 

revitalizací území a návrhů zeleně. 

Pracuji v programech AutoCad Architecture, Vehicle Tracking, SketchUp, Photoshop a dalších. 
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3 Zhodnocení praxe studentem 
Nejprve bych chtěla poděkovat, že jsem odbornou praxi mohla vykonávat ve firmě KZK Group, 

kde již několik let pracuji. Jsem velice vděčná, že jsem práci v KZK Group našla, protože jsem 

se za tu dobu, kdy jsem začínala pouze jako brigádník na pozici kreslič, velmi posunula a od 

pana architekta Kříže a architekty Šenoldové, se kterými úzce spolupracuji, jsem se toho opravdu 

hodně naučila. Dříve jsem nevěděla, čím vším musí samotný projekt projít, než se zrealizuje. 

Jsem ráda, že jsem se díky týmu, který v práci máme, tolik naučila a doufám, že se toho ještě 

hodně naučím. 
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4 Závěr 
V současné době spolupracuji na několika projektech retail parků, například RP Pečky, RP 

Neratovice, RP Hradecká. Tyto projekty nejsou zatím zrealizovány. 

V roce 2023 jsme ve spolupráci se stavební firmou WELKIN zrealizovali projekty Obchodního 

centra v Příbrami, Burger King v Příbrami a Retail Park v Úvalech u Prahy, který je jedním 

z největších projektů, jaký jsme měli možnost navrhnout. 


